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Alle verjaardagen van kerkleden betaald in de Karavanserai. 

Muziekschool Badhoevedorp (nu Sloterweg) midden in het dorp ruimte aanbieden. 

Verenigingen uit Rietland tegen acceptabeler huur benaderen. 

Star 290-musicals (nu gevestigd in BAS); alleen woensdagmiddag en uitvoeringen 

Verhuur aan Vrije Universiteit voor college's en lezingen en aan anderen. 

Organiseren jaarlijkse bijscholing EHBO, reanimatie en werken met AED tegen betaling. 

Zendpunt voor mobiele data in de kerktoren te plaatsen tegen betaling door provider. 

Kerkruimte verhuren als Badhoevedorpse trouwlocatie. 

 

 

 Het CvK behoeft uitbreiding met iemand die (naast andere taken) zich vooral kan richten 
op de verhuur van ruimten. Als dit nieuwe CvK-lid is gevonden, kan actiever worden 
geacquireerd in en buiten het dorp voor meer verhuurmogelijkheden. Hiertoe kan een 
folder worden opgesteld en kan ook via de website meer reclame worden gemaakt. 
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Verwarming lager zetten en met vest, colbert of jas aan zitten in kerk. 

Vloerverwarming is een dure vorm van verwarming. Hier zou naar kunnen worden 
gekeken om dat te verlagen. 

Consequent uitdoen van lichten bij vertrek ruimten in de kerk of aanbrengen van 
automatische schakelaars. 

Temperatuur is heel persoonlijk. Voor de één is "gezellig warm" in de kerk fijn; voor de 
ander is dat wel héél "zomers" en kan het wel wat minder. Afgelopen winter is al 
geëxpirimenteerd met het verlagen van de temeratuur van de vloerverwarming. Dit 
heeft niet geleid tot klachten. Vanaf het najaar zal dit worden voortgezet om te komen 
tot een zo voordelig mogelijk, maar wel acceptabel stookgedrag. 

 

Nadat wij hierop opmerkzaam zijn gemaakt, zijn wij als beheerders extra alert om licht 
uit te doen in ruimtes die niet in gebruik zijn. Gevraagd wordt aan ieder om hieraan mee 
te werken en de koster eventueel te helpen en te attenderen. Echter: grote delen van 
ons gebouw zijn voorzien van led-lampen, spaarlampen en soortgelijke. Het 
stroomverbruik is bij "aanlaten" van het licht zéér minimaal. Mede hierdoor is ons 
stroomverbruik (itt het gasverbruik) laag voor een gebouw als het onze. 
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Zorgvuldig screenen van de bezorgadressen MK t.o.v. de lijst met gemeenteleden die 
MK al elektronisch ontvangen. 
Deelnemen aan de nieuwe website van de dorpsraad. Hallo Badhoevedorp.nl 

 De "bezorglijsten" van Meerkontakt bestaan al lang. Veel gemeenteleden ontvangen 
MK al per mail. Verder is alle informatie (en dikwijls eerder) op de website beschikbaar. 
Ook bestaat inmiddels een app (App Protestant), waar de agenda van onze gemeente 
staat vermeld. Toch worden nog vrijwel evenveel MK's verspreid. Wij zullen nogmaals 
alle gemeenteleden dringend wijzen op de website en de app en verder vragen hun 
mailadres op te geven met daarbij de vraag of zij écht MK nog op papier willen 
ontvangen (mogelijk tegen betaling). Hierna zullen alleen nog diegenen die zich hebben 
opgegeven (en wellicht hiervoor vast willen betalen) Meerkontakt in papieren vorm 
ontvangen. Alle overige informatie en communicatie vindt daarna plaats via de 
website, de app en een elektronische NIEUWSBRIEF, waarin alle écht persoonlijke 
informatie als jarigen, zieken e.d. 

Er is contact met de beheerder van deze website. Maar het kost al genoeg moeite om 
de eigen website regelmatig ververst te houden. Voor het beheer van de website zoekt 
de redactie NAARSTIG naar één of twee mensen die willen helpen de website up-to-
date te houden. Daarbij is dus het mee-onderhouden van de website van de dorpsraad 
geen eerste prioriteit. Hooguit kan en zal daarvoor op enige termijn een leuk bericht 
van onze eigen website met een "link" naar onze eigen website op de website van de 
dorpsraad worden geplaatst. Dit echter als hieraan géén extra kosten verbonden zijn, 
hetgeen op termijn nog onduidelijk is. 
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Onderzoek of plaatsing van billboards in de tuin langs de Havikstraat kunnen worden 
geplaatst voor eigen publiciteit, betaalde publiciteit van andere non-profit organisaties en 
laat dit sponsoren door een geselecteerde groep bedrijven, die vermeld staan. 

 

Zowel ten behoeve van het publiceren van onze eigen aktiviteiten als ten behoeve van 
anderen zou dit een "heel aardig" idee zijn. Zeker tijdens de ochtend en middag (vanwege de 
nabijheid van een redelijk forse school) passeren hier veel mensen. Ook als verbinding 
tussen oost en west Badhoevedorp passeren veel mensen. De attentiewaarde van een 
dergelijke uitingsvorm is dus groot te noemen. Of dit in verhouding tot de investering en de 
vereiste (en te betalen) vergunningen voldoende opbrengsten genereert moet nader worden 
onderzocht. Hoewel niet met de hoogste prioriteit, zal dit nader worden onderzocht. 
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Vrijwillige bijdrage geven voor de koffie na afloop van de kerkdienst in het offerblok. 

Verkoop van gesloten beker met koffie vóór de kerkdienst 

Verkoop van collectebonnen, zodat dit bedrag kan worden afgetrokken van de belastingen. 

Invoeren van collectebonnen voor eenvoud én voor verhoging inkomsten. 

Invoeren van collectebonnen, die je vooraf kunt kopen. 

Bij verschillende gelegenheden, zoals zangmiddagen, concerten en dergelijke invoeren van betaling van entree 
of vragen van vrijwillige bijdrage aan het eind. 

 Het drinken van koffie na de dienst is een goed en samenbindend gebruik. Daarbij staat op de bar een 
"collectebus" voor vrijwillige bijdrage, waarin minimaal wordt bijgedragen. We zullen hiervoor eerst extra 
aandacht vragen bij de afkondigingen.  Als dit te  weinig resultaat oplevert kan worden overwogen "betaalde" 
koffie in te voeren, hoewel dit minder gastvrij en dus minder wenselijk is.  

Dranken meenemen in de kerzaal levert risico's op, beschadigt en geeft extra kosten. Hooguit kan voor de 
dienst koffie worden verkocht in de ontvangstruimte. Daarvoor moet én belangstelling bestaan én bereidheid 
dit te verzorgen. Vraag!!!! 

Collectebonnen lijken een oplossing voor het gemis aan "kleingeld" en "vergeten" bij collectes. Voordeel is 
aftrekbaarheid. Praktijk elders wijst uit dat inkomsten te weinig stijgen om de kosten te dekken. Daarnaast 
levert dit veel werk op aan uitgifte en administratie. De bonnen zouden dan al 1,5 à 2,0 keer de waarde 
moeten kosten om het rendabel te maken. Wie gaat/dit verzorgen???? 

"Bijzondere" bijeenkomsten, uitvoeringen en dergelijke vanuit de kerk veelal gratis toegankelijk. Alleen als 
het een uitvoering betreft van een "derde" (koor o.i.d.) is er een toegangsprijs. We willen graag een "open 
gemeente" met "de blik naar buiten" zijn. Deze visie belet niet dat soms een toegangsprijs of bijdrage wordt 
gevraagd. Op dit moment wordt een soort proef genomen met het vragen van een vrijwillige bijdrage. Werkt 
dit onvoldoende, dan achten we het vagen van een toegangsprijs denkbaar bij bv: nieuwjaarsconcert, extra 
concert en dergelijke. 
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Bij inschakelen van gastpredikanten een maximale reisafstand in acht nemen van 50 km 
van huis naar kerk ter beperking van de reiskosten à 0,28 p/km. 

Minder vaak papieren liturgieën. 

Géén liturgieën meer op papier. 

 Overlegd wordt met de samensteller van het preekrooster of het aantrekken van 
gastpredikanten "van verre" een inhoudelijke wens is of een praktische zaak. Indien 
uitvoerbaar, zal worden besloten gastpredikanten binnen die straal aan te trekken 
vanwege de reiskosten. Uitzondering hierop is dan het één maal per jaar uitnodigen van 
voormalige "eigen" predikanten. Verder zal worden geprobeerd gastpredikanten aan te 
trekken van de opleiding aan de VU in verband met ervaringsmogelijkheid bij hen en het 
horen van een "nieuwe lichting predikanten". 

Enkele jaren geleden is een beamer aangeschaft. Bewust is gekozen voor een dure en 
goed geoutilleerde beamer, zodat deze niet alleen de eredienst kan verrijken, maar ook 
het gebruik van veel papier (en dus kosten) kan verlagen. Inmiddels is afgesproken dat 
minimaal één maal per maand de beamer wordt gebruikt voor de liturgie. Gestreefd kan 
worden naar het gebruik van de beamer bij elke eredienst (minimaal die, waarbij nu een 
papieren liturgie wordt gebruikt) vóór het einde van 2017. Wel moeten dan meer 
vrijwilligers bereid (en getraind) zijn om de beamer te bedienen. Wie wil???  
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De in het verleden om onduidelijke redenen afgesproken bijdrage van de kerkelijke begroting aan 
de diaconie stop zetten. 

 

Meer aandacht besteden aan de (inhoudelijke) aankondiging van collectes voor "de kerk", ook in 
"bijzondere diensten (met veel bezoekers) collecteren voor "de kerk" en ook (vaker) werken met 
"doelcollectes" voor speciale onderhouds- en inrichtingsdoelen. 

 

 In het verleden is afgesproken dat een % van de inkomsten voor de eigen gemeente (via vrijwillige 
bijdragen en/of collecten) worden bestemd voor diaconale werkzaamheden (zending of andere 
doelen). Een aantal jaren geleden is afgesproken dat dit geen % meer omvat, maar een vast bedrag 
per jaar. Op zich een destijds begrijpelijke, maar inmiddels wat bevreemdende afspraak. De 
diaconie heeft haar eigen inkomsten via collecten. De diaconie kan in voorkomende situatie (noden 
of calamiteiten in de wereld) altijd een extra beroep doen op gemeenteleden voor een 
(aanvullende) bijdrage. Daar tegenover heeft de kerkelijke organisatie in de eigen gemeente een 
behoorlijk negatief saldo en moet worden bezuinigd op eigen activiteiten. Dit zijn goede redenen 
om de bijdrage van de kerk aan de diaconie te heroverwegen. 

CvK en Diaconie doen jaarlijks gezamenlijk een voorstel aan de kerkenraad voor een 
collecterooster. Hierbij heeft de diaconie de ondersteuning van een landelijk collecterooster met 
diverse "doelcollecten", waarvoor extra aandacht en reclamemateriaal beschikbaar is. Dit maakt 
dat de diaconale collecten vaak "frivoler" en intensiever onder de aandacht van de gemeente 
worden gebracht. Bij het nieuwe collecterooster voor 2018 kunnen diaconie en CvK ook voor de 
kerkelijke collecten vaker een doel vaststellen of extra aandacht vragen voor bepaalde uitgaven die 
goed herkenbaar zijn voor gemeenteleden (bv: extra aandacht voor de collecte voor het orgel, 
speciaal onderhoud o.i.d.). 
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Organiseren van een kerkelijk kinder-/jeugdweekend tegen betaling voor H'meer voor 
kerkelijke kinderen in bv Vijfhuizen, Zwanenburg, B'dorp e.a. 
Verhuur ruimtes als "workshopruimte" voor zzp-ers met verschillende beroepen, 
zoals: creatieve activiteiten, kookworkshops en dergelijke. 
Organisatie van een bazar/rommelmarkt 

Acht het kerkgebouw een "monument" en zou daar films willen vertonen om de 
kosten te dekken. 
Ontwikkelen van een bioscoop in de Karavanserai zou een aanwinst zijn voor 
Badhoevedorp en moeten kunnen renderen om de kosten van het gebouwencomplex 
te dekken. 
 
 
 
De netto financiële opbrengsten van dit soort activiteiten zijn naar alle 
waarschijnlijkheid in verhouding tot de vaak behoorlijke inzet van vrijwilligers zeer 
laag te noemen, behoudens rommelmarkten, goed lopende workshops en bazars. De 
"inhoudelijke opbrengsten" (saamhorigheid, bekendheid met buurgemeenten, dragen 
van verantwoordelijkheid, inhoudelijke activiteiten e.d.) zijn dikwijls zeer 
hoog/positief. Binnen de kerkelijke raden en commissies is men over het algemeen 
heel druk met de dagelijkse voortgang van het reguliere kerkenwerk. Het staat echter 
gemeenteleden dan ook vrij (en graag) om met concrete ideeën te komen, die zij 
kunnen uitwerken en organiseren. Graag zien wij vrijwilligers tegemoet die hieraan 
vorm en inhoud willen en kunnen geven. Hierbij (en later via de website en in 
Meerkontakt roepen wij u allen graag op zich hiervoor te melden!!!! 
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Onderzoek naar mogelijkheid om godsdienstonderwijs bij Rietveldschool te 
coördineren en uit te voeren tegenover de ontvangst van de rijkssubsidie hiervoor. 

Met enige regelmaat worden vanuit onze gemeente "gastlessen" verzorgd op de ONS. 
Op zich een "aardige binding" met deze christelijke school. Anders ligt het binnen het 
openbaar onderwijs (zoals bij de Rietveldschool). Daar is de overheid verantwoordelijk 
voor (en subsidieert) het zorgdragen dat deze scholen vorm en inhoud geven aan 
levensbeschouwelijk onderwijs. Het betreft hier uitdrukkelijk het levensbeschouwelijk 
onderwijs. Onderzocht kan worden hoe deze subsidieregling in elkaar zit, of de 
coördinatie van dit onderwijs ook wordt bekostigd. Misschien is denkbaar dat de PKN 
gemeente Badhoevedorp-Lijnden deze coördinatie verzorgt tegen betaling. Dat zou 
zowel inhoudelijk passen binnen onze visie (kerk zijn naar de gemeenschap en naar 
buiten gericht) én mogelijk voldoende geld opleveren dat dit ook haalbaar is. Een lid 
van onze gemeente kan uitzoeken en nagaan (ook in contact met de directeur van de 
betreffende school) of dit uitvoerbaar is. 
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Zonnepanelen plaatsen op het platte dak. 

Aanbrengen licht (hangend aan draden) verlaagd, geisoleerd plafond in kerkzaal. 

Aanbrengen infra-rood panelen onder verlaagd plafond. 

Aanbrengen infra-rood panelen in (kleine (vergader)ruimten. 

Aanbrengen zonnepanelen op schuine dak of op platte dak. 

 
 In 2016 heeft onderzoek plaatsgevonden en is een rapport uitgebracht over alle 
mogelijkheden van energiebesparende en andere technische oplossingen ten behoeve 
van energieverbruik en/of doorverkoop. Hieruit is naar voren gekomen dat (juist 
vanwege de datering van het gebouw) elke maatregel aanzienlijke investeringen met zich 
zal brengen, waar tegenover een terugverdientijd staat die in een fors aantal jaren loopt 
(tien tot vijftien jaar en meer). Daarnaast worden we geconfronteerd met behoorlijke 
herstel- en vervangingskosten van delen van de installaties en onderhoud aan het 
gebouw. Gelet op de veel fundamenteler discussie met betrekking tot de afnemende 
middelen (zowel de jaarlijkse inkomsten als het eigen vermogen) én de sterke afname 
van vrijwillige bestuurscapaciteit (waardoor steeds meer met minder mensen moet 
worden gedaan en vaak zelfs niemand is die bepaalde zaken kán doen) heeft het CvK een 
meerjaren analyse gemaakt die is besproken op de kerkenraadsdag van 2017. Deze zal 
binnenkort worden gedeeld met de gemeente om ieder te betrekken bij de vraag over de 
toekomst van onze gemeente en ons gebouwencomplex. 
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Uitnutten Onroerend Goed 

Afstoten Onroerend Goed 

Herontwikkelen Onroerend Goed 

We zouden (een deel van) het onroerend goed kunnen afstoten om zo weer meer 
(reserve)geld te hebben om de gemeente langer te kunnen laten functioneren en minder 
kosten te hebben. 

Vervanging van de huidige locatie (gebouwen én perceel) door een nieuwe, kleinere locatie 
tegen aanzienlijk minder kosten en onderhoud. 

Momenteel worden wij geconfronteerd met behoorlijke herstel- en vervangingskosten van 
delen van de installaties en onderhoud aan het gebouw. Dit dreigt in de toekomst (mede 
gelet op de leeftijd van het gebouw) structureler te worden. Gelet op de veel fundamenteler 
discussie met betrekking tot de afnemende middelen (zowel de jaarlijkse inkomsten als het 
eigen vermogen) én de sterke afname van vrijwillige bestuurscapaciteit (waardoor steeds 
meer met minder mensen moet worden gedaan en vaak zelfs niemand is die bepaalde zaken 
kán doen) heeft het CvK een meerjarernanalyse gemaakt die is besproken op de 
kerkenraadsdag van 2017. Deze wordt momenteel met u gedeeld en wij zullen u allen 
betrekken bij de vraag over de toekomst van onze gemeente en ons gebouwencomplex. 
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Fusie met kerkgemeente Sloten/Osdorp 

Onderzocht zou kunnen worden of samenwerking met de RK-kerk in Badhoevedorp of met de 
PKN-gemeente in Sloten wenselijk en/of mogelijk is. 

Momenteel worden wij geconfronteerd met behoorlijke herstel- en vervangingskosten van 
delen van de installaties en onderhoud aan het gebouw. Dit dreigt in de toekomst (mede gelet 
op de leeftijd van het gebouw) structureler te worden. Gelet op de veel fundamenteler 
discussie met betrekking tot de afnemende middelen (zowel de jaarlijkse inkomsten als het 
eigen vermogen) én de sterke afname van vrijwillige bestuurscapaciteit (waardoor steeds 
meer met minder mensen moet worden gedaan en vaak zelfs niemand is die bepaalde zaken 
kán doen) heeft het CvK een meerjarernanalyse gemaakt die is besproken op de 
kerkenraadsdag van 2017. Deze wordt momenteel met u gedeeld en wij zullen u allen 
betrekken bij de vraag over de toekomst van onze gemeente en ons gebouwencomplex. 
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We kunnen een beroep doen op het Schipholfonds t.b.v. behoud van het gebouw en t.b.v. specifieke 
aktiviteiten 

Indienen van een subsidieaanvraag bij de gemeente H'meer. Ons gebouw en daarvoor de vijver is 
volgens hem een "beschermd dorpsgezicht" en zou (met behulp van de gemeente) in stand moeten 
blijven. 

Het Schipholfonds subsidieert geen gebouwen. Zij subsidieert (volgen strikte normen en 
uitgangspunten) alleen aktiviteiten die in het belang staan van de (dorps)gemeenschap. Onze 
financiële zorgen rond beheer en onderhoud van ons gebouwencomplex kunnen wij dus hiermee 
niet oplossen. 
Ons gebouw(encomplex) is uitdrukkelijk géén rijksmonument (waar forse verplichtingen tegenover 
staan en een geringe subsidiemogelijkheid), noch een gemeentelijk monument (waar ook forse 
verplichtingen tegenover staan en uitdrukkelijk géén subsidiemogelijkheid). Evenmin is de vijver 
met ons gebouw(encomplex) erachter een "officieel beschermd dorpsgezicht". Indien dat wél het 
geval was, zou ons dat enorm beperken in onze mogelijkheden, verplichten tot allerlei 
"behoudszaken" en verder......niets opleveren vanuit de gemeente! De gemeente wil (evenals veel 
dorpsbewoners) natuurlijk heel graag dat deze omgeving "behouden blijft", maar verder wil 
niemand hiervoor betalen. Dat is helaas al jaren de harde werkelijkheid. 
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Ruimte om overleden op te baren (geluiddicht) is positief. 

Inrichten van een rouwsuite op het podium ipv de archiefruimte ivm geringe investering. 

 
Inrichten en verhuren van kerkelijke ruimten voor het opbaren van kerkleden en andere 
dorpsgenoten en het organiseren van (ook niet-kerkelijke) uitvaarten. 

Onderzoek naar de mogelijkheid om uitvaarten vanuit de Pelgrimskerk te organiseren, ook voor 
niet-kerkelijken. 

 
Invoeren van te betalen tarieven voor begeleiding bij en organisatie van uitvaartdiensten 

 

 Een projectwerkgroep vanuit het CvK heeft inmiddels de mogelijkheid van het inrichten van een 
rouwsuite met de mogelijkheden van condoleance en zelfs uitvaarten vanuit de Pelrgimskerk 
onderzocht. Dit heeft geleid tot een rapport dat door het CvK is vastgesteld en voor nadere 
meningsvorming is aangeboden aan de kerkenraad. Deze heeft hiermee ingestemd en deze 
mogelijkheid wordt op 19 juni 2017 aan de gemeente ter consultatie voorgelegd. Als hierop op 
hoofdlijnen positief wordt gereageerd zal hieraan invulling worden gegeven. 

 Zie voorgaande punten. Daarbij is bewust gekozen voor inrichting van een rouwsuite in de 
Karavansrai om de direct aan de kerkdiensten gerelateerde ruimten niet in hoofdzaak te 
bestemmen voor het gebruik als rouwcentrum. Wel is uitdrukkelijk de mogelijkheid opgenomen 
om ook uitvaartdiensten van (in beginsel) elke gezindte vanuit de Pelgrimskerk te kunnen laten 
plaatshebben. 

 



 

18 

Tot nu toe vinden de uitvaartdiensten van "eigen" kerkleden plaats tegen betaling van een 
"vrijwillige bijdrage". Zowel de huur van de kerkzaal, de bemoeienis van de koster als de 
dienstverlening van de predikant is hierin begrepen. Zijn kerk en/of predikant niet beschikbaar is 
geen regel/afspraak hoe de betaling van de kosten dan plaatsvindt. Veelal betalen de 
nabestaanden dan de externe begrafeniskosten. Gelet op de behoorlijk intensieve last die een 
uitvaart legt op de kerkelijke organisatie en financiën (zowel in gebouwenkosten als personele 
kosten) is inmiddels in grote delen van Nederland gebruikelijk een standaard-bedrag in rekening 
te brengen hiervoor. Gezien de financiële positie van onze gemeente zouden enkele 
betalingsalternatieven kunnen worden voorgelegd die een vorm van betaling van 
gebouwenkosten en/of personele kosten inhouden. Daarbij zouden de bedragen die gelden voor 
niet-kerkelijk gebonden uitvaarten als uitgangspunt kunnen worden genomen. Dit is te 
rechtvaardigen omdat de kosten aan gebouw en voor de koster moeten worden gedekt en de 
bedragen voor de predikantskosten kunnen worden gebruikt om vervangende pastorale 
ondersteuning in te huren. 

 

 


